
Fra: Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>  

Sendt: 12. marts 2021 10:41 

Til: Anton Walker <antonkwalker@gmail.com>; sofuspilehave@ungeraadkbh.dk 

Emne: VS: Ønske fra Ungeråd KBH til Børne- og ungdomsudvalget 

 

Kære Anton, Sofus og det øvrige Ungeråd KBH 20/21 

  

Tak for jeres henvendelse om finansiering af ungerådets sekretariat. 

  

I gør et rigtig imponerende stykke arbejde for at styrke unges medindflydelse og -inddragelse i Københavns 

Kommune. Jeg sætter pris på jeres indsats og det aftryk I sætter på København.  

  

Derfor er jeg glad for, at børne- og ungdomsudvalget på deres møde i går onsdag besluttede, at bede 

forvaltningen om at udarbejde et budgetnotat vedr. den manglende finansiering af ungerådet. Det 

budgetnotat vil indgå i forhandlingerne om kommunens budget 2022.  

  
Venlig hilsen 
  
Jesper Christensen 
Børne- og ungdomsborgmester 
_____________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE 
Børne- og Ungdomsforvaltningen 
  
Københavns Rådhus 
1599 København V 
Telefon  +45 33 66 20 00 
E-mail: borgmester@buf.kk.dk 
www.kk.dk 
  

  

    

Fra: Anton Walker <antonkwalker@gmail.com>  

Sendt: 10. marts 2021 08:52 

Til: Gorm Gunnarsen (Borgerrepræsentationen) <Gorm_Gunnarsen@kk.dk>; Helle Bonnesen 

(Borgerrepræsentationen) <Helle_Bonnesen@kk.dk>; Henrik Svendsen (Borgerrepræsentationen) 

<Henrik_Svendsen@kk.dk>; Jens-Kristian Lütken (Borgerrepræsentationen) <Jens-Kristian_Lutken@kk.dk>; 

Jes Vissing Tiedemann (Borgerrepræsentationen) <Jes_Vissing_Tiedemann@kk.dk>; Jesper Christensen 

(Borgerrepræsentationen) <Jesper_Christensen@kk.dk>; Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; 

Klaus Mygind (Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Knud Holt Nielsen 

(Borgerrepræsentationen) <Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) 

<Laura_Rosenvinge@kk.dk>; Sofie Seidenfaden (Borgerrepræsentationen) <Sofie_Seidenfaden@kk.dk> 

Cc: sofuspilehave@ungeraadkbh.dk 

Emne: Ønske fra Ungeråd KBH til Børne- og ungdomsudvalget 

  

Kære medlem af Børne- og ungdomsudvalget  

I Ungeråd KBH arbejder vi for fuld kraft for at styrke os unges medindflydelse og -inddragelse i Københavns 

Kommune. Gennem vores arbejde forsøger vi at nå og mobilisere flere unge, så København bliver en kommune 

af og for ungdommen - hvor de unge bliver talt med og ikke kun om. 
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Selv med alle de forskellige coronarestriktioner som vi har været underlagt de sidste par måneder, har vi 

allerede nået en hel del - vi har blandt andet været til onlinemøder med politikere, aktivister og andre unge 

københavnere, skrevet høringssvar og medvirket til at udarbejde kampagnen Uddannelser for fremtiden.  

I vores nuværende valgperiode har vi valgt tre forskellige mærkesager, som vi vil kæmpe for kommer på den 

politiske dagsorden: Klima, unges mentale sundhed og seksualundervisning i folkeskolen. Vi føler at vi taler på 

vegne af alle de andre unge københavnere når vi siger, at disse tre sager bliver nødt til at blive taget endnu mere 

seriøst, end de gør nu. Vi har både en ambition om at gennemføre reelle politiske ændringer, men også en 

forhåbning om at være med til at præge den offentlige debat i en mere positiv retning, i forhold til alle tre af 

vores mærkesager. Desuden har vi en ambition om at ungeinddragelse skal være førsteprioriteten når der tages 

beslutninger, som præger vores liv som unge mennesker - om det så er beslutninger som omhandler klassen, 

skolen, fritids- og kulturlivet eller sågar de store, kommunale sammenhænge.  

Disse ambitioner betyder også, at vi har brug for noget mere sekretariatsbistand.  

Sekretariatet hjælper os med at planlægge og facilitere ungerådsmøderne, samt møder i både vores politiske og 

interne udvalg. De udfører praktisk arbejde som at booke lokaler, bestille forplejning, holde regnskab, oprette 

Facebook-events, afholde rådets årlige kampvalg og at opdatere både vores sociale medier og vores 

hjemmeside. De holder styr på aftaler og henvendelser fra vores samarbejdspartnere, og hjælper med at holde 

overblikket ved at huske os på datoer og deadlines.  

Sekretariatet er desuden med til at gøre processen lærerig for os som ungerådsmedlemmer, ved for eksempel at 

introducere os til det kommunale system, samt give os værktøjer og ideer til, hvordan man deltager i det 

politiske arbejde. Samtidig fungerer sekretariatet som et bindeled til forvaltningerne og hjælper os med at 

kvalificere vores mærkesager, skrive høringssvar og navigere i den politiske beslutningsproces.  

Selv her under Covid-19, afholder og deltager vi i et stigende antal møder, events og arrangementer og er i 

kontakt med flere og flere organisationer, foreninger, unge og politikere. Både vores ambitionsniveau og 

efterspørgslen på os er altså stødt stigende. Dette bør vores sekretariats budget afspejle - hvis ikke det gør det, 

så er det svært at se, hvordan vi på egen hånd skal kunne få bureaukratiet til at give mening, og få afholdt alle de 

møder vi gerne vil på en fornuftig måde. Uden et stærkt sekretariat kommer det altså til at være utrolig 

udfordrende for Ungeråd KBH at udføre den opgave, som vi er sat i verden for - at sørge for at unge mennesker i 

København bliver set, hørt og taget seriøst i den offentlige debat.  

Vi håber derfor, at du og dit parti vil støtte op om finansieringen af vores sekretariat.  

På vegne af Ungeråd KBH 20/21, venlig hilsen:  

Anton Kjærgaard Walker, medlem af Ungeråd KBH 

Sofus Pilehave, medlem af Ungeråd KBH 

  

P.S. - Vi vil også gerne påpege at ældrerådets budget er betydeligt større end vores. Dette synes vi er en underlig 

prioritering, da ældrerådet repræsenterer en demografi, som også godt kan stemme ved de almindelige 

lokalvalg, og i øvrigt ikke skal leve med de ændringer der sker i København, i lige så lang tid som os. Pengene 

hertil kommer selvfølgelig ikke fra BUF, men vi synes stadig, at det sender underlige signaler. 

 


